
 1 31. 3. 2023                        

Zprávy z Majetína
1 | 2023

Školní ples – slavnostní šerpování páťáků



 2 31. 3. 2023                        

Slovo má starostka obce

Vážení a milí spoluobčané,   

vítám vás při čtení prvního vydání Zpráv z Majetína 
v roce 2023. Jarní období již konečně převzalo žezlo 
po dlouhé zimě a do našich domovů přichází více 
sluníčka a lepší nálady. Můžeme se procházet jarní 
přírodou a čerpat energii.   
Na začátku roku jsme se bohužel navždy rozloučili 
s Vojtěchem Dostálem, bývalým dlouholetým 
místostarostou a zaměstnancem obce Majetín. Vojta 
zesnul po dlouhé a těžké nemoci v úterý 24. ledna 2023. 
Poslední rozloučení se uskutečnilo v místním kostele 
sv. Cyrila a Metoděje v sobotu 28. ledna 2023 
a konečné sbohem mu přišla dát spousta přátel, 
kamarádů a spoluobčanů. Vojta byl pro mnohé velkým 
vzorem a příkladem svou pracovitostí. Jako vedoucí 
zaměstnanců údržby obce se nejraději staral 
o zvelebování životního prostředí v obci, sečení trávy, 
výsadbu nových stromů a keřů a kladl důraz na kvalitu 
odpadového hospodářství. Pro obec a naše spoluobčany 
obětoval spoustu svého volného času nejenom 
při fyzické práci, ale i při organizaci a přípravě řady 
kulturních a sportovních akcí. Vždy mu záleželo 
na upraveném veřejném prostranství a spokojených 
účastnících akcí. Sám byl velkým sportovcem a svou 
vytrvalostí motivoval i ostatní. Vojto, s láskou a úctou 
na Tebe budeme vzpomínat a děkujeme za vše, co jsi 
pro ostatní vykonal.   
Na návsi byla dokončena nová stavba budovy 
Komunitního centra, jejíž vzhled připomíná původní 
rodinný dům, tzv. Lovečkovo. Čelní fasáda byla 
navržena v historickém stylu a je zdobena ornamenty 
vyrobenými podle předešlých vzorů.   

Zadní fasáda a přístavba ve dvoře jsou již ve stylu 
moderním, ale celý dvorní trakt uzavírá původní 
kamenná zeď. Budova bude sloužit spoluobčanům 
k pravidelnému setkávání, ale i k jednorázovým 
aktivitám. Díky výtahu jsou všechny prostory plně 
bezbariérové. Bude zde i zázemí pro sociálního 
pracovníka, na kterého se budou moci spoluobčané 
obrátit v tíživých životních situacích. Pozici bude 
vykonávat Tereza Říhová v rámci projektu MAS 
Hanácké Království „Podpora sociální práce 
a posilování rodinných vazeb – MAS“.   

Jsem ráda, že můžeme s Terezou Říhovou opět 
spolupracovat a navázat na zkušenosti z projektu 
Rozvoj komunitní práce v Majetíně, kde působila 
2,5 roku jako komunitní sociální pracovnice. Z důvodu 
plánované rekonstrukce v budově ZŠ a MŠ Majetín 
bude Komunitní centrum do konce školního roku 
2022/2023 sloužit jako provizorní základní a mateřská 
škola včetně školní jídelny. Společně s pracovní 
skupinou Komunitní centrum plánujeme Den 
otevřených dveří, abychom mohli celou budovu 
představit všem spoluobčanům.   
Na přelomu měsíců únor a březen 2023 byla 
uskutečněna firmou Jiří Hofmeister z Olomouce 
rekonstrukce veřejného osvětlení v obci, která by 
měla vést k 70% úspoře elektrické energie. Došlo 
k výměně 209 ks svítidel a vybudování 1 ks nového 
sloupu v ulici Za Humny, a to z důvodu zajištění 
rovnoměrnosti osvětlení v místě chybějícího svítidla. 
Jaké další kroky by měla naše obec uskutečnit k úspoře 
energií, nám ukáže Energetická koncepce obce, na jejíž 
zpracování schválilo zastupitelstvo obce podání žádosti 
o dotaci do programu Ministerstva průmyslu a obchodu 
ČR.   
ČEZ distribuce, a. s. plánovala na letošní rok 
pokračování rekonstrukce vedení elektrické energie 
v naší obci na ulici Náves. Bohužel po upřesnění 
informací už víme, že je akce posunuta minimálně 
o 2 roky. S tím souvisí i odložení vybudování optické 
sítě v této ulici z důvodu využití jednoho výkopu. 
Spoluobčané mohou k připojení internetu prozatím 
využít vedení kabelové televize.   
Během uplynulých tří měsíců se uskutečnilo v naší obci 
několik kulturních akcí. V sobotu 7. ledna procházeli 
naší obcí Tři králové v podání dětí z MŠ a ZŠ Majetín. 
Plesovou sezónu letošního roku zahájili v pátek 
17. února fotbalisté SK Lions Majetín Retro plesem     
80´–90´, na kterém hrál DJ Grandfather. Přesně za čtyři 
týdny v pátek 17. března uspořádalo Sdružení rodičů 
a přátel školy při ZŠ a MŠ Majetín Školní ples 
a v sobotu 18. března Dětský karneval. Na plese 
proběhlo vystoupení žáků páté třídy a jejich slavnostní 
šerpování. Plánovaný ples obce Majetín byl zrušen 
z důvodu předpokladu zvýšení návštěvnosti na plesech 
spolků. V sobotu 18. února 2023 uspořádal soubor 
Majetínek Vodění medvěda a ve středu 15. března 
se v nové třídě nástavby ZŠ Majetín uskutečnila beseda 
s cestovateli Jiřím a Alenou Márovými. Tentokrát 
na téma Kanada a USA. Děkuji všem organizátorům 
a účastníkům za podporu společných akcí a tradic.   

Cestovatelé Jiří  a Alena Márovi se starostkou

Budova Komunitního centra
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Informace Obecního úřadu Majetín

Vzpomínka 

S hlubokým zármutkem oznamujeme, že v úterý 24. ledna 2023 nás navždy opustil 
dlouholetý bývalý místostarosta a zaměstnanec obce Majetín Vojtěch Dostál.  

Nikdy nezapomeneme! 
  
  

Počet obyvatel k 1. 1. 2022   1200 
Počet obyvatel k 31. 12. 2022  1184 

Narození: 
Děvčata           6 
Chlapci          1 
Celkem           7 

Úmrtí: 
Ženy               7  
Muži               4 
Celkem          11 
          
Přistěhováni: 
Ženy               7 
Muži               5 
Celkem         12 

Odstěhováni: 
Ženy             14 
Muži              9 
Celkem         24

Přehled pohybu obyvatel v obci Majetín za rok 2022

Narození:                     Zemřelí: 
Havlíčková Aneta       Procházka Jaromír 
Večeřová Olívie          Vildomcová Irena 
Zacpalová Sofie          Čapková Božena   
Winklerová Dagmar      Dočkalová Anežka  
Horáková Nela             Malík Ladislav   
Linhart Matyáš             Bartl Zdeněk 
Bukvová Adéla             Smékalová Ivana 
                                Čuláková Vladimíra 
                                Přehnal Petr, Ing.    
                                Kalábová Lenka    
                                Zlámalová Zdeňka  

       

Po 30 letech ukončil pracovní poměr s obcí Majetín 
dlouholetý zaměstnanec údržby obce Jan Ministr. 
Děkuji Honzovi za dlouholetou spolupráci a přeji mu 
do dalších let hodně zdraví, elánu a šťastných chvil 
s jeho vnoučaty. 
Děkuji všem spoluobčanům, kterým není lhostejné, 
jak vypadá prostranství v okolí jejich domovů 
a pomáhají s údržbou trávníků a chodníků. V zimě 
odhrnují sníh, posypávají náledí, na jaře a v létě 
zametají a odstraňují plevel z chodníků a kolem 
obrubníků a také sbírají odpadky. 

O údržbu obce se starají samozřejmě také obecní 
pracovníci a všichni společně se snažíme o to, aby 
i nadále byla naše obec příjemným a bezpečným 
místem k životu. 

Přeji všem krásné svátky jara a všechny vás srdečně zvu 
na další společné akce. 

Miroslava Zavadilová 
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Tříkrálová sbírka 

Tříkrálová sbírka 2023 pořádaná Českou katolickou 
charitou vynesla v naší obci 32 193 Kč a 20 EUR.  

Všem štědrým dárcům děkujeme. Děkujeme také 
organizátorům a koledníkům Tříkrálové sbírky. 

Volba prezidenta České republiky – výsledky v Majetíně 

1. kolo 13. a 14. ledna 2023 – celkový počet voličů 958, celkový počet odevzdaných úředních obálek 688 ks, celkový 
počet hlasů jednotlivých kandidátů: Pavel Fischer 37 hlasů, Jaroslav Bašta 43 hlasů, Petr Pavel 208 hlasů, Tomáš 
Zima 5 hlasů, Danuše Nerudová 96 hlasů, Andrej Babiš 256 hlasů, Karel Diviš 11 hlasů, Marek Hilšer 23 hlasů. 
2. kolo 27. a 28. ledna 2023 – celkový počet voličů 961, celkový počet odevzdaných úředních obálek 684 ks,  
počet neplatných hlasů 5 ks, Petr Pavel 363 hlasů, Andrej Babiš 316 hlasů. 

Uzavírka silnice Přerov–Rokytnice 

Z důvodu pokračujících prací na výstavbě nového úseku dálnice D1 dojde v termínu od 15. 3. 2023 do 20. 3. 2026  
k úplné uzavírce silnice II/150 v úseku Přerov–Rokytnice. 
Uzavřeným úsekem jsou vedeny linky VLD v závazku Olomouckého kraje 780403 dopravce FTL – First Transport 
Lines a.s. a 920403, 920511, 920512 dopravce ARRIVA autobusy a.s. 
Popis změn ve vedení autobusové dopravy: 

V plánovaném termínu od 15. 3. 2023 do 31. 7. 2023 – Uvedeným úsekem stavby bude umožněn průjezd spojům 
zmíněných linek po volné části vozovky bez omezení.  
V plánovaném termínu od 1. 8. 2023 do 20. 3. 2026 – Uvedeným úsekem nebude umožněn průjezd spojům 
zmíněných linek, které budou vedeny obousměrnou objízdnou trasou po silnici I/55 okolo Přerov, místní část 
Předmostí – most nad D1 – I/55K – zpět na II/150 a dále ve svých trasách směr Rokytnice dle platných jízdních řádů. 
Zastávky budou obslouženy v původních polohách bez omezení. 
  

Stavba dálnice Olomouc–Kokory 

Stavba dálnice “D55 5501 Olomouc–Kokory” včetně odpočívky na katastrálním území naší obce bude zahájena 
v nejbližších týdnech. Jedná se o stavbu dálničního úseku v délce 7,6 km zahrnující celkem 131 stavebních objektů 
včetně osmi nových mostů a osmi protihlukových stěn. Výběrové řízení vyhrála firma EUROVIA CS, a. s. s cenou  
1 947,999 mil. Kč bez DPH. Prozatím jsou prováděny archeologické průzkumy a skrývky ornice, což realizuje také 
EUROVIA CS, a. s. Předpokládaný termín dokončení stavby je v roce 2026.   

Odpočívka Nadjezd nad cestou Majetín–Krčmaň

Vizualizace stavby
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Úhrada poplatků na rok 2023 v obci Majetín 

Místní poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci  
Sazba poplatku činí 1 Kč/litr, minimální množství na osobu činí 60 l/měsíc = minimální platba na poplatníka je 
720 Kč/rok. Konečná výše poplatku je podle ohlašovacího formuláře, který odevzdal každý vlastník nemovitosti 
v obci. 
Splatnost poplatku za odpady bude ve dvou splátkách: 
První polovina poplatku – od 1. července 2023 do 31. července 2023 (za období od 1. ledna 2023 do 30. června 
2023) 
Druhá polovina poplatku – od 1. ledna 2024 do 31. ledna 2024 (za období od 1. července 2023 do 31. prosince 2023) 

Místní poplatek ze psů  
Výše poplatku:  
- 200 Kč/pes/rok, každý další pes 250 Kč/rok 
- 100 Kč/pes/rok, každý další pes 150 Kč/rok – poplatník, který dovršil 65 a více let věku 
Majitelé psů obdrží na OÚ po úhradě poplatku sáčky na psí exkrementy. 
Splatnost poplatku ze psů:  
Jednorázově od 1. července 2023 do 31. července 2023 

Forma úhrady obou poplatků:  
1. Bankovním převodem na bankovní účet obce Majetín vedený u České spořitelny, a. s., číslo účtu: 
1883114339/0800, variabilní symbol platby VS = popisné číslo nemovitosti, za které plátce odvádí poplatek  
2.  Platební kartou na terminálu v kanceláři OÚ Majetín 
3.  Hotově v kanceláři OÚ Majetín  

Sběr objemných a velkoobjemných odpadů 

V obci Majetín bude v sobotu 22. dubna 2023 v době od 8:00 do 10:00 před hostincem "U Kučerů". 

Povinnosti podnikajících fyzických  a právnických osob  

K dodržení zákona o odpadech nabízíme všem podnikatelům v naší obci využití obecního systému odpadového 
hospodářství. Na svoz živnostenského odpadu má každý podnikatel možnost uzavřít smlouvu buď přímo se svozovou 
firmou, nebo se může zapojit do obecního systému nakládání s odpady, ale pouze se souhlasem obce. Obec 
a podnikatel musí v takovém případě uzavřít smlouvu o svozu a likvidaci odpadu. Pokud s původcem obec neuzavře 
smlouvu, musí si tento původce zajistit všechny povinnosti dle zákona, tedy i třídění odpadu a jeho řádné využití nebo 
zneškodnění, a to i v případě odpadu charakteru komunálního. Při využití obecního systému nakládání s odpady 
odpadá původci odpadu povinnost vedení průběžné evidence a podání pravidelného ročního hlášení do systému 
ISPOP v případě splnění zákonných povinností. Využijte nabídku obce a zapojte se do systému nakládání s odpady 
v obci. V případě zájmu využití obecního systému kontaktujte Obecní úřad Majetín. 

Přání k životnímu výročí 

Gratulujeme paní Ludmile Pechové a paní Jarmile Koláčkové k významným 90. narozeninám, které v lednu t. r. 
oslavily. Přejeme hodně zdraví a pohody do dalších let.  

Ludmila Pechová Jarmila Koláčková
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Zavedení poplatku podle obecně závazné vyhlášky o místním poplatku    

za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci 

Vážení spoluobčané, 
dovolím si následující řádky věnovat obsáhlému vysvětlení (zdůvodnění) postupu Zastupitelstva obce Majetín při 
zavedení nového systému poplatku za odvoz směsného komunálního odpadu (SKO). Předem děkuji všem, kteří nový 
systém respektují a jsou tak nápomocni ke snížení množství SKO. Kvůli aktuálnímu odpadovému zákonu jsou na obce 
kladeny nové požadavky v nakládání s odpady. Pro jejich splnění musí obec připravit takové parametry, aby dosáhla 
požadovaných cílů.  
Přestože je obec Majetín v množství vyseparovaných obalů na špičce Olomouckého kraje a v produkci směsného 
odpadu podprůměrná, nestačí to na požadované % vytříděných využitelných odpadů (r. 2022 – Majetín = 162,4 kg/os./
rok z pravidelných svozů popelnic + 13,3 kg/os./rok velkoobjemný odpad = 175,7 kg/os./rok, Olomoucký kraj = 
195 kg/os./rok). Cílem je do roku 2025 vytřídit 60 % využitelných odpadů (r. 2022 – Majetín = 55,7 %) a skládkovat 
maximálně 160 kg na občana za rok. Při nesplnění mohou být sankce až 200 000 Kč. Již v průvodním dopise, který 
jste obdrželi spolu s ohlašovacím formulářem v lednu t. r., jsem vás informovala, že hlavním důvodem změny 
poplatku za odpady je snaha snížit množství SKO, jehož skládkování bude v budoucích letech omezené a také 
poplatky za něj velmi drahé. Vzhledem ke složitosti odpadového hospodářství spolupracuje naše obec již několik let 
s odborným poradcem Radimem Plachým. Pan Plachý se věnuje problematice odpadů přes 20 let, nejdříve jako 
zaměstnanec odpadových společností a nyní jako OSVČ. Je to odborník s mnohaletou zkušeností z praxe, jehož služeb 
obce a města využívají několik let.    
Při současných technických a zákonných možnostech má naše obec při řešení poplatku 2 možnosti: 
1. Zůstat u stávajícího systému – poplatek za obecní systém odpadového hospodářství, což je platba paušální         
pro všechny stejně, ať člověk třídí odpad nebo netřídí, je to platba na trvalý pobyt a bez omezení množství 
vyprodukovaného odpadu (u některých RD i několik popelnic). Ze zákona je možná maximální výše 1 200 Kč          
na osobu. Navrhovaná výše Zastupitelstvem obce Majetín pro rok 2023 byla 850 Kč/os./rok.                                                                                                                            
2. Poplatek na nemovitost podle kapacity nádoby, frekvence svozu a počtu skutečně bydlících občanů. Ze zákona je 
možná výše až 1 Kč za 1 litr odpadu a 60 l/os./měsíc. Minimální poplatek vychází 720 Kč/os./rok.  
Po zvážení všech PRO a PROTI se jevila výhodnější varianta č. 2, a to především z ekonomického hlediska 
pro občany. Platba za objednanou kapacitu nádoby má motivovat občany k omezení produkce směsného odpadu 
a důslednějšímu třídění využitelných odpadů, zejména bioodpadů, které jsou nejtěžší. V ceně služby je zahrnut nejen 
sběr a svoz směsného odpadu, ten tvoří asi 1/3 nákladů, ale také například náklady na třídění odpadů, obsluha košů    
na veřejném prostranství, mobilní sběr objemného a nebezpečného odpadu, rozšiřování sběrných míst a podobně.        
I přesto jsou celkové náklady vyšší než příjem od občanů a odměna za třídění od firmy EKO-KOM, a. s.  
Například za rok 2021 byly náklady: sběr a svoz nebezpečných odpadů = 72 085,25 Kč + sběr a svoz komunálních 
odpadů = 1 467 098,25 Kč, celkem = 1 539 183,50 Kč, příjmy: poplatek občané = 686 424 Kč + podnikatelé = 
58 292,33 Kč + EKO-KOM = 363 780 Kč, celkem = 1 108 496,33 Kč. Doplatek obce Majetín = 430 687,17 Kč.  
Náklady za rok 2022 byly: sběr a svoz nebezpečných odpadů = 15 705,50 Kč + sběr a svoz komunálních odpadů = 
1 747 085,61 Kč = 1 762 791,11 Kč, příjmy: poplatky občané 790 854 Kč + podnikatelé 31 295,50 Kč + EKO-KOM 
386 822,96 Kč = 1 208 972,46 Kč. Doplatek obce Majetín = 553 818,65 Kč. 
Naše obec získala několikrát prvenství v soutěži O keramickou popelnici Olomouckého kraje ve třídění plastu, skla, 
papíru a tetrapaku s finanční odměnou 35 000 Kč. Ovšem při porovnání příjmů a výdajů za celkové odpadové 
hospodářství obec doplácí značné výdaje. Finanční odměna 35 000 Kč byla využita na další pořízení kontejnerů nebo 
tašek na tříděný odpad nebo nákup a dosadbu stromů v obci.  

Náklady na občana obce Majetín v roce 2022 podle množství jednotlivých odpadů (bez dalších nákladů               
na odpadové hospodářství): 

SKO 352,54 Kč

BIO 210,59 Kč

PLAST 210,38 Kč

PAPÍR 86,64 Kč

SKLO 38,50 Kč

Objemný a nebezpečný odpad 79,51 Kč

TETRAPAK 19,00 Kč

Celkem 997,16 Kč
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Některé sousední obce (například Kokory, Císařov, Kožušany-Tážaly) zahájily v letošním roce platbu poplatku podle 
hmotnosti odloženého odpadu, umožňuje to jejich svozová společnost, která má k tomu vážící techniku. Společnost 
Technické služby města Olomouce, a. s. (TSMO), se kterou má naše obec smlouvu, takovou technikou nedisponuje. 
Dne 18. října 2022 TSMO zaslali k projednání nově zvolenému zastupitelstvu obce návrh dodatku ke smlouvě 
s navýšením ceny za službu. Odůvodněním zvýšení ceny byla končící fixace cen za odstranění odpadu a nových 
ceníků (například cena za uložení komunálního odpadu na skládce od roku 2023 vzroste více než čtyřnásobně) 
a z důvodu dalších vyšších nákladů. Pro příklad – návrh navýšení ceny u SKO byl v návrhu dodatku na 2 300 Kč/t 
z původních 1 200 Kč/t. Především z důvodu tak velkého zdražení byla zahájena intenzivní jednání vedoucí ke snížení 
množství SKO a tím k úspoře financí v roce 2023. Původním záměrem bylo ponechat systém poplatku za odpady 
stejný jako v posledních letech. V r. 2021 bylo množství SKO z popelnic 215,80 t, cena za likvidaci 1 200 Kč/t = 
258 960 Kč. Při navýšení ceny a předpokladu stejného množství odpadu v roce 2023 bychom uhradili 496 340 Kč, což 
je o 237 380 Kč více. (Všechny ceny jsou uvedeny bez DPH). 
K jednání bylo více variant – výpověď ze smlouvy ze strany obce, ale i ze strany TSMO. Bylo zvažováno nové 
výběrové řízení na svozovou společnost s podmínkou vážení popelnic. Bohužel finanční a časová náročnost 
na přípravu zadávací dokumentace a administraci zakázky byly zásadními faktory, které jsme museli zohlednit. Navíc 
nikdy není jisté, že výsledek dopadne ku prospěchu zadavatele, tedy že se přihlásí vhodná firma s levnější nabídkou 
než stávající. Zmíním jednu negativní zkušenost, kdy mikroregion Království uskutečnil výběrové řízení na svoz 
a likvidaci odpadu pro všechny obce, ale nebylo úspěšné. Přihlásila se pouze jedna firma, která navíc nabídla 
podstatně vyšší cenu, než jakou měly obce dosud se stávajícími firmami. Z důvodu administrativní chyby ze strany 
uchazeče bylo naštěstí možné od zakázky odstoupit.   
Další jednání na podzim 2022 s TSMO vedla ke snížení návrhu cen v dodatku. Například již zmiňovaný SKO 
z 2 300 Kč/t na 1 995 Kč/t bez DPH. U návrhu vážení popelnic byly postupně získávány informace – určité nevýhody. 
Například, že mohou být až 5% odchylky po zvážení jednotlivých popelnic a následně celého auta, na základě zákona 
je výběr poplatků možný až rok zpětně, tedy celý rok je výpadek v příjmech. Dokonce některé domácnosti mají odvoz 
0 kg odpadu. Jak je to možné? Kde odpad končí? S návrhem předložené upravené varianty dodatku ke smlouvě 
s TSMO nakonec Zastupitelstvo obce Majetín pro rok 2023 souhlasilo. 
Dále jsme stáli před rozhodnutím, zda se změnou poplatku za odpady ještě rok počkat a zatím informovat spoluobčany 
– vydat letáčky, provádět schůzky a vysvětlovat, proč je nutné snižovat množství odpadů, proč je důležité se zamyslet, 
do jakého koše ten či onen odpad vyhodím a hlavně, že je nutné vzniku odpadu předcházet.  Od loňského roku funguje 
systém poplatku na nemovitost podle kapacity nádoby například v obci Velký Týnec, Brodek u Přerova a Rokytnice. 
Hned při prvním vývozu podle nového systému byl ve Velkém Týnci pokles množství odpadu o 30 %. Na základě 
zkušeností sousedních obcí jsme byli motivováni uskutečnit změnu co nejdříve. Čekat další rok se jevilo jako 
neekonomické hospodaření. Proto jsme se snažili co nejdříve s možností změny systému poplatku za odpady 
seznámit spoluobčany a 14. prosince 2022 jsme uskutečnili setkání v místní sokolovně. Po zveřejnění pozvánky 
na danou schůzku bohužel tomuto jednání předcházela bouřlivá diskuze občanů na sociálních sítích. A ve skutečnosti 
tito diskutující neměli zájem se blíže s návrhem seznámit a na schůzku nepřišli. Ti, kteří se z pracovních či osobních 
důvodů nemohli schůzky zúčastnit, měli možnost se kdykoli informovat na OÚ Majetín a mimo jiné přispět svým 
nápadem ke zlepšení návrhu, a to ještě před projednáním v zastupitelstvu obce. Opoziční pirátští zastupitelé se podíleli 
na přípravě nového systému poplatku, na operativních poradách neměli výhrady, ale s podivem následně nový návrh 
při hlasování nepodpořili. Ani nepředložili návrh jiný. Děkuji všem kolegům, kteří hlasovali zodpovědně a tak mohl  
být návrh po řádném promyšlení 21. prosince 2022 schválen.  
Vzhledem k nastavení poplatku podle kapacity nádoby si někteří spoluobčané pořizovali nové, menší popelnice. 
Stávající 240l nádoby lze použít například jako sud na dešťovou vodu nebo po dohodě s obecním úřadem řádně 
označit samolepkou a použít na sběr a svoz BIO odpadu. Nové popelnice si kupovali sami občané například i v obci 
Kokory a Kožušany-Tážaly, kde jejich svozová společnost odmítla svážet stávající plechové popelnice.  
Proč nemáme v obecně závazné vyhlášce slevy pro některé skupiny poplatníků jako v minulých letech, například 
pro novorozence nebo seniory nad 80 let? Slevy od poplatku nejsou dle nové OZV možné. Jednalo by se 
o problematickou aplikaci v praxi. Poplatek hradí vlastník nemovitosti a má jej rozdělit na poplatníky. Citace ze vzoru 
OZV: „Pozn. pro obec: Ačkoli je obec oprávněna stanovit osvobození a úlevy i od tohoto poplatku, s ohledem na jeho 
konstrukci (tj. vazbu na reálný rozsah produkovaného odpadu) nepovažuje Ministerstvo vnitra využití této možnosti 
za praktické a vzor s ním tudíž nepočítá.“  
Při svozu co 4 týdny, tedy 13x za rok, do kapacity 60 l, vychází poplatek 780 Kč na osobu. Když si domácnost vybrala 
menší frekvenci svozu nebo menší kapacitu nádoby na osobu než daných 60 l, vychází poplatek za rok na osobu 
720 Kč. Chápu, že je systém složitější, ale snažili jsme se nastavit motivační složku, která v sousedních obcích není. 
Motivační, abychom se všichni snažili maximálně třídit odpad a do směsného odpadu dávat opravdu jen to nezbytně 
nutné. V odpadové nádobě zapáchá pouze organická složka, která tam až na výjimky (pleny a inkontinenční pomůcky) 
nepatří. V okolních obcích Brodek u Přerova, Citov, Císařov je svoz 1x za měsíc běžná praxe již několik let. V naší 
obci jsme zvolili možnosti výběru stejně jako ve Velkém Týnci 1x za 14 dnů nebo 1x za měsíc, a to opět po řádném 
zvážení a podložení skutečností. Kdyby byl svoz pouze 1x měsíčně, při současném množství odpadu by svozové auto 
stejně muselo jet ve stejný den dvakrát. 
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K variantám poplatku ve vztahu k počtu bydlících osob v nemovitosti: Například pro 5člennou domácnost 
při vývozu 240 l odpadu za měsíc vychází základní poplatek 720 Kč/osobu, protože je to méně než 60 l na osobu 
(5 x 60 = 300). Je tedy jedno, jestli má domácnost 120l nádobu každý vývoz nebo 240l nádobu jednou za 4 týdny. 
Každý si zvolí velikost nádoby, jaká mu vyhovuje, a frekvenci vývozu. Když má v současné době rodina 240l nádobu 
a vyhovuje jim vývoz 1x za měsíc, nemusí si kupovat 120l nádobu. Poplatek 720 Kč ale hradí každá osoba 
v nemovitosti = 5 x 720 = 3 600 Kč.  
Častým dotazem bylo: „Proč je stejný poplatek 3 600 Kč při vývozu 120l nádoby co 14 dnů a co 4 týdny, ale i 240l 
nádoby 1x za měsíc?“ „Máte tam chybu! Je to nespravedlivé, demotivační!“ Bylo nám několikrát sděleno. 
Samozřejmě záleží na každém, zda bude sousedovi závidět větší popelnici, když platí při totožném počtu bydlících 
osob stejně za menší. Nebo zda majitel větší popelnice bude plnit popelnici až po vrch různým odpadem jen proto, že 
„to má v ceně“. 
Dále například 3členná domácnost si pořídila 60l nádobu 1x za měsíc, i když by mohla mít za cenu 720 Kč/osobu 120l 
nádobu. Důvod? Chtějí malou, protože třídí odpad a stačí jim. Chvályhodné! 
Podle zkušeností odpadových společností a výsledků rozboru odpadu je složení obsahu popelnice se směsným 
odpadem následující:  

  
Znamená to, že v této typové popelnici je většina odpadu, který se dá dále využít. Věřím, že u většiny domácností 
v naší obci tomu tak není, respektive brzy nebude.   
Proč není poplatek jen podle velikosti nádoby, ale také podle počtu osob v nemovitosti? Minimální základ 60 l 
na osobu za měsíc má především dva důvody: 1. Snížení rizika nelegálního nakládání s odpadem (odpadová turistika – 
odvoz odpadu do práce, do jiné obce). 2. Garance minimálního příjmu z poplatku za odkládání odpadu z nemovité 
věci. 
Podle mého názoru by poplatek pouze za kapacitu nádoby byl méně spravedlivý. Jaká by měla být výše ceny 
za stejnou popelnici například 120 l pro 1 osobu a pro 5člennou domácnost? Především by měla být stejná. A to by 
bylo motivační a spravedlivé? Motivační možná tak pro některé vícečetné domácnosti pořídit si malou popelnici, ale 
kam potom s odpadem? Protože máme nyní jistotu určité předplacené kapacity na měsíc, můžeme v klidu využívat 
na výhoz odpadu své nádoby. 
Proč nemůžeme hradit poplatek najednou 1x ročně jako dosud? Podle zákona o odpadech je možné podle nové 
OZV vybírat poplatky až po provedené službě podle skutečného vývozu. Najednou bychom mohli poplatek vybírat až 
po ukončeném roce. Protože by to ale znamenalo celoroční výpadek v příjmu rozpočtu obce, využili jsme možnosti 
OZV vybírat poplatek již po půl roce. Proto je nově nastavena platba ve dvou splátkách: za období od 1. ledna 
do 30. června je možno hradit celý měsíc červenec a od 1. července do 31. prosince celý měsíc leden. 
Vážení spoluobčané, věřím, že se budeme společně snažit, abychom omezili množství směsného odpadu a snížili tím 
náklady na jeho likvidaci. Každá varianta poplatku má své klady a zápory, ale jsem přesvědčena, že rozhodnutí 
o změně systému podle kapacity nádoby bylo správné.  
Pro další rozvoj odpadového hospodářství a rozšíření služeb pro naše občany připravujeme v nejbližší době zřízení 
celoročního sběrného místa velkoobjemového odpadu a bioodpadu s využitím štěpkovače větví. V rámci 
mikroregionu Království byla podána žádost o dotaci na pořízení kompostérů pro spoluobčany. V případě získání 
dotace obdrží občané kompostéry zdarma, dofinancování uskuteční obec Majetín. 

Miroslava Zavadilová 
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MAS Hanácké Království

Kabelová televize Majetín 

Po ukončení výkopových prací a položení chrániček optických vedení jsme se přiblížili k realizaci přípojek 
domácností. Rovněž je rozšiřována a upravována ústředna TV-MAJ.  
Od 1. 3. 2023 jsme započali v připojování nahlášených zájemců o optický internet. Připojování probíhá následovně. 
V první fázi je protaženo do domácnosti optické vlákno a pak v dalším kroku následuje zakončení napojení a test. 
Připojování je plánováno na několik termínů dle ulic a možností. Nahlášení zájemci budou předem informováni 
o termínu  a možnosti realizace přípojky doma.  

Petr Hanák za celý tým TV-MAJ 

Sdílený sociální pracovník 

V lednu letošního roku byl na území MAS Hanácké Království zahájen projekt „Podpora sociální práce a posilování 
rodinných vazeb – MAS“, který je financován z prostředků ESF prostřednictvím Operačního programu Zaměstnanost 
plus a státního rozpočtu ČR. 
Jednou z aktivit celého projektu je sdílený sociální pracovník, který působí na celém území MAS Hanácké Království.  
Cílem této aktivity je fungující sociální práce na venkově a občané, kteří vědí, že se mají na koho obrátit a že            
na jejich území je fungující základní sociální poradenství poskytované sociálním pracovníkem. Občané mají teď         
k dispozici někoho, kdo jim pomůže v okamžiku, kdy se nacházejí nebo náhle ocitnou v nepříznivé životní situaci. 
Sociální pracovník pracuje se všemi klienty zcela zdarma, individuálně a dodržuje mlčenlivost. 
Pro spoustu z nás je těžké říct si o pomoc nebo máme pocit, že si nemáme říct komu. V tíživé sociální situaci se může 
ocitnout kdokoli a kdykoli. Je dobré vědět, že je tu někdo, kdo nám může pomoci, neodsoudí nás a neotočí se k nám 
zády. Se sdíleným sociálním pracovníkem se můžete setkat v kanceláři sociálního pracovníka nebo se domluvit 
na návštěvě ve vašem přirozeném prostředí či místě, kde se cítíte bezpečně. Sociální pracovník je tu jako poradce 
v sociální oblasti, v bytové politice, pomáhá při zprostředkování kontaktů s dalšími zdroji pomoci (sociální služby, 
odborníci), při navázání spolupráce s dalšími institucemi (OSSZ, ÚP), funguje jako podpora klienta při hospodaření    
s financemi a pomůže v případě ohrožení dluhy či exekucí.  
Sociální pracovník pracuje a pomáhá v terénu na celém území MAS Hanácké Království a je vhodné domluvit si         
s ním osobní návštěvu telefonicky, případně emailem.  

Sdílený sociální pracovník 
Tereza Říhová, DiS. 
Tel: 776 878 685 
Email: rihova@hanacke-kralovstvi.cz 
            komunitnipracovnik@majetin.cz 

Výsledky soutěže – Majetínská křížovka č. 9 

Ve vydání Zpráv z Majetína č. 4/2022 byla uvedena soutěžní křížovka č. 9 na téma NAŠE OBEC. Vítězkou se stala 
Iva Nakládalová. Gratulujeme! Výsledek tajenky: KŘTITELNICE A KŘÍŽOVÁ CESTA.  
Výsledek tajenky dnešního vydání můžete zaslat na e-mail: redakce@majetin.cz nebo zavolat na tel. číslo: 
773 788 475 do 30. 4. 2023. Vylosujeme vítěze, který bude odměněn a zveřejněn na webu obce 
a v následujícím vydání Zpráv z Majetína. 

mailto:rihova@hanacke-kralovstvi.cz
mailto:komunitnipracovnik@majetin.cz
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Mikroregion Království

I v novém roce 2023 jsou aktivity obcí mikroregionu Království v plném proudu. Pravidelně každý měsíc probíhá 
jednání zástupců všech obcí k řešení společných témat, kterého se účastní významní hosté. Letos přijali pozvání 
zástupce odboru dozoru a kontroly Ministerstva vnitra ČR Věra Stojanová, senátor Lumír Kantor či zástupci Povodí 
Moravy, s. p., závod Přerov Veronika Mazánová a Martin Jurečka. Novým členem mikroregionu Království se 
na konci loňského roku stala obec Kokory, se starostkou Janou Habáňovou. Obec Kokory se hned zapojila 
do společného projektu Prevence a třídění odpadu v mikroregionu Království.  Předmětem této žádosti o dotaci do 
Operačního programu životního prostředí je pořízení kompostérů, vratných kelímků, profesionálních myček, 
porcelánového a skleněného nádobí pro kulturní akce. Dotace by měla být 85 %. Dále jsme podali žádost o dotaci 
do programu Olomouckého kraje na projekt Kulturní rok v obcích mikroregionu Království. Mezi uskutečněnými 
společnými akcemi v uplynulých měsících byl Vánoční koncert, který se konal tradičně na 2. vánoční svátek 
26. prosince v chrámu v Dubě nad Moravou. Vystupujícími hosty byli muzikálová zpěvačka Magda Malá a Petr 
Dopita, který představil i hru na pilu. V novém roce byly společné akce zahájeny v sobotu 28. ledna v Regionálním 
centru Olomouc akcí XXVIII. reprezentační Hanácký bál.  

Významnými hosty této akce byl hejtman Olomouckého kraje Josef Suchánek, senátor Lumír Kantor a emeritní 
senátor a zároveň patron bálu Martin Tesařík. Na bále se sešlo na 350 Hanaček, Hanáků, jejich podporovatelů              
a příznivců a dalších návštěvníků, kteří se mohli účastnit zajímavého programu. Děkuji všem sponzorům, pořadatelům 
a pomocníkům za pomoc při přípravě bálu a také všem divákům a vystupujícím, že přijali pozvání a společně můžeme 
dále rozvíjet hanácký folklór, aby tato tradice nejen nezanikla, ale dostala se k co nejširší veřejnosti. Děkuji Ladislavu 
Čechákovi z Velkého Týnce, který převzal hlavní organizaci bálu po svém otci. Pan Ladislav Čechák starší byl 
zakladatelem Národopisného souboru Týnečáci a společně založili tuto pěknou tradici Hanáckých bálů. Na bále jsme 
zavzpomínali ještě na dalšího významného člověka, kterým byl náš dlouholetý bývalý místostarosta obce Majetín 
a zároveň houslista souboru Majetínek, skvělý člověk Vojtěch Dostál. S Vojtou jsme se v den bálu bohužel navždy 
rozloučili. Jistě by tam s námi velmi rád byl, hrál, zpíval a tančil. Proto jsme mu společně tento bál věnovali.  

V rámci valné hromady Sdružení obcí mikroregionu 
Království dne 23. února 2022 proběhlo hodnocení 
výtvarných prací žáků mateřských a základní škol I. st. 
obcí mikroregionu Království. Vítězové si převzali svá 
ocenění na slavnostním vyhlášení na akci Galerie na 
zámku v Citově, která se uskutečnila ve středu 15. března 
2023. Celkem se sešlo přes 300 prací, které byly zařazeny          
do několika kategorií. Děkuji všem zúčastněným dětem      
a organizátorům, především z OÚ Citov a paním učitelkám 
z MŠ Citov s paní ředitelkou Jarmilou Kyasovou.   

V pondělí 1. května 2023 se uskuteční akce Královstvím na kole. Zahájení bude v 10 hodin u sokolovny v obci 
Kokory. Poznávací vyjížďka na kolech povede obcemi mikroregionu s cílem na majetínském koupališti. V závěru 
bude připravena tombola pro všechny cyklisty, bohaté občerstvení a posezení  s hudbou. V jarních měsících nás čekají 
další sportovní akce: Traktor cup v Krčmani a sportovní akce pro žáky I. stupně ZŠ – atletická olympiáda ve Velkém 
Týnci a plavecká olympiáda v Majetíně. 

Těším se na všechny účastníky a návštěvníky společných akcí. Přeji všem klidné prožití velikonočních svátků. 

Miroslava Zavadilová, předsedkyně 
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          Základní a mateřská škola Majetín

Den účesů

Střípky ze školy a školky 

Po Vánocích se děti vrátily do školních lavic odpočinuté, plné krásných zážitků. Hned první lednový týden jsme 
s dětmi navštívili Moravské divadlo v Olomouci. Baletní představení Louskáček bylo pro nás všechny nevšedním 
zážitkem.  
7. ledna se v naší obci konala Tříkrálová sbírka. Děti se opět do této sbírky zapojily v hojném počtu. Skupinky malých 
králů a královen se vydaly ulicemi Majetína a přinášely lidem radost a naději. 
V lednu a únoru se některé děti ze základní i mateřské školy zúčastnily lyžařského kurzu v Hrubé Vodě. Od ledna se 
také některé děti z mateřské školy a školní družiny chodí otužovat do místní sauny. 
Pro děti 4. a 5. ročníku proběhla 9. února beseda s hokejisty Mora Olomouc. Součástí besedy byly i soutěžní hry 
a autogramiáda.  
V polovině února se naše škola zapojila do projektu Hrdá škola organizace Schools United. V rámci tohoto projektu 
jsou v zúčastněných školách pořádány netradiční aktivity, jejichž cílem je rozvíjet pozitivní vztahy ve školách. Naší 
první aktivitou byl Den šílených účesů. V tento den bylo v naší škole k vidění mnoho kreativních a vtipných účesů. 
Autoři nejoriginálnějších účesů získali sladkou odměnu. Hlavní cenu vyhrála naše školnice pí Kolečářová.  
Velký úspěch měl u dětí výlet turistického kroužku do Laser arény v Olomouci. 
V mateřské škole děti mohly vyrobit obrázky technikou pískování. V únoru pro ně paní učitelky připravily maškarní 
karneval se známým klaunem Pepíno prckem. Maškarní karneval měly také děti ve školní družině. 
24. února proběhl v ZŠ projektový den s rodilým mluvčím anglického jazyka na téma  „Jobs and Carriers – Práce 
a kariéra“. Za dětmi 5. ročníku přijel Tino Dezelic z agentury TLC Kids, kterého již děti znají z výuky angličtiny 
v minulém školním roce.  
Začátkem března se 1. třída zúčastnila preventivního programu „Veselé zoubky“. Děti se seznámily se správnou 
technikou čištění zubů a zahrály si Zoubkové domino. 
Ve 4. třídě proběhl 10. března projektový den s rodilým mluvčím anglického jazyka na téma „My family – Moje 
rodina“. Děti si mohly procvičit komunikaci v cizím jazyce s rodilou mluvčí Kathy Svach z Chicaga. 
Děti z mateřské i základní školy se v letošním roce opět zapojily do výtvarné soutěže Galerie na zámku v Citově 
na téma „Pojďte s námi do pohádky aneb kouzlo českých pohádek“. Ve spolupráci s místními hasiči se také zúčastnily 
výtvarné soutěže „Požární ochrana očima dětí a mládeže“. 
17. března byl v místní sokolovně tradiční Školní ples SRPŠ a 18. března Dětský karneval. 
A na co se můžeme těšit v příštích dnech a týdnech? 4. dubna proběhne zápis dětí do 1. třídy. Kvůli rekonstrukci 
vnitřních prostor čeká v dubnu naši školu stěhování do Komunitního centra. V červnu se pak všichni moc těšíme 
na školu v přírodě do Sluňákova – centra ekologických aktivit v Horce nad Moravou. 

Lenka Poprachová za kolektiv ZŠ a MŠ
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Koník dětem i dospělým pro radost, z. s. 

Vážení spoluobčané, 
také, stejně jako my, vyhlížíte již netrpělivě jaro? 
Jaro je podle nás to nejúžasnější období roku. Příroda se začíná probouzet, tráva se brzy začne zelenat, sluníčko bude 
svítit a hned bude i u nás veseleji… 
Děti se už těší, že se začne pilně trénovat, že brzy začne skoková příprava na parkurové hobby závody. V zimě koníci 
odpočívali, sice ne úplně doslova, ale tréninky nebyly ve skokovém duchu… Ještě nás čeká úprava povrchu jízdárny 
a oprava skokového vybavení – to si žádá nový kabát, tedy každý stojan či kavaletu očistit a znovu barevně natřít. 
I když nás čeká práce, určitě si to užijeme! 
A nejen to. Letos pro vás chystáme den otevřených dveří u nás ve stájích, a to již v sobotu 15. 4. 2023 od 15 hodin 
v bývalém areálu pily Majetín a budeme mít pro vás připraveno spoustu soutěží, malé občerstvení pro děti i dospělé, 
jízdu na koních a ponících, drobné dárky.  
Určitě se rádi zúčastníme i jiných akcí u nás v Majetíně.  
Přejeme vám krásné jarní období. 

Kateřina Zaoralová za Koník dětem i dospělým pro radost z. s.   

Z majetínských spolků

Ratajský soke

SDH Majetín 

Na začátku nového roku se konala tradiční Výroční valná hromada, kde byla zhodnocena činnost za předchozí rok. 
I když v roce 2022 ještě doznívala koronavirová opatření, činnost celého SDH Majetín se již v druhé polovině roku 
vrátila do zaběhnutých kolejí. Sportovní týmy se mohly zase naplno věnovat své soutěžní činnosti. 
Leden, únor i březen nového roku byly plné brigád na úklid a zvelebování hasičské zbrojnice. Pár našich statečných 
hasičů se v únoru opět zúčastnilo dobrovolného dárcovství krve ve FN v Olomouci. 
Ani mladí hasiči v zimě nezahálí. Děti se začaly připravovat na plnění Odznaku odbornosti v kategori Průzkumník. 
Prohlubují si tak znalosti o přírodě, topografii a turistických zásadách. Děti si zopakovaly i vázání uzlů a 4. února se 
zúčastnily soutěže Ratajsky soke. A dosáhly výborných výsledků. Přivezly dvě 1. místa (Michal Malina a Patrik 
Antala), jedno 2. místo (Nikol Zalková) a jedno 3. místo (Julie Charvátová).  
12. března jeli mladí hasiči do Olomouce na hasičské Piškvorky. Nejedná se však o běžnou hru křížků a koleček, 
nýbrž jde o sérii netradičních disciplín prověřujících zručnost, důvtip a souhru celého týmu. Mladší tým se umístil 
na 2. místě a tým starších skončil na 4. místě. Děti se již těší, až se oteplí a budou moci trénovat venku a zdokonalit 
tak tolik oblíbený požární útok. 

Kateřina Malinová za SDH Majetín 
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Myslivecký spolek Majetín–Krčmaň 

Myslivecký spolek Majetín–Krčmaň má 20 členů. V roce 2022 se členové sešli na 5 členských schůzích  a několika 
brigádách. Jako každý rok jsme měli cvičné střelby na asfaltové holuby na střelnici OMS Olomouc. Na úseku 
myslivosti jsme organizovali v září hon na kachny na majetínských pískovnách a v listopadu a v prosinci hon 
na drobnou zvěř. 
Na úseku kulturním se naši členové zúčastnili v červnu společného odpoledne pro děti v Majetíně na fotbalovém 
hřišti. 
V letošním roce nám končí nájemní smlouva s Honebním společenstvem, a tak znovu žádáme o pronájem honitby 
na dalších 10 roků.   
Vlivem výstavby dálnice D 55 Olomouc–Kokory dojde ke změnám ve výměře honebních pozemků a po jejím 
dokončení snad nedojde k rozdělení honitby na dvě části. Stále se řeší novela nového mysliveckého zákona a je zde 
tlak vlastníků pozemků o snížení minimální výměry honitby a ke změnám má dojít i ve způsobu výpočtu výši škod 
způsobených zvěří. 
V únoru 2023 bylo Krajským úřadem v Olomouci nařízeno každoroční sčítání zvěře. Stále nám klesá počet zajíců 
a bažantí zvěře. Naopak narůstá počet zvěře černé, tedy divokých prasat. To je zřejmé i z následující tabulky odlovu 
zvěře v roce 2022. 

  

      Odlov zvěře v roce 2022 

Plán lovu pro rok 2022 Odloveno v roce 2022

Srnčí zvěř 20 6

Prase divoké - 12

Zajíc polní 20 8

Bažant obecný 5 7

Kachna divoká - 51

Liška obecná - 20

Jezevec - 3

Foto členů z oslavy 90. narozenin našeho člena Vladimíra Strnada
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Školská a kulturní komise při OÚ Majetín 

Milí spoluobčané, 
zima se s námi pomalu loučí a určitě už se všichni 
těšíme na příchod jara. Po zimní přestávce se můžete 
těšit na akce pořádané školskou a kulturní komisí. 
Jaro nám vždy zpříjemňoval divadelní soubor Siesta 
z Opavy. Letos bohužel z technických důvodů soubor 
přijet nemůže, ale bylo nám přislíbeno, že příští rok 
určitě dorazí. Vždy se v Majetíně cítí moc dobře a už 
teď se těší na majetínské publikum. 
A na jaké akce se můžete těšit? Již tradičně poslední 
víkend v dubnu 29. 4. na Stavění máje spojené 
s Pálením čarodějnic. Na malé i velké čarodějnice     
a čaroděje čeká plno soutěží, překvapení, rej masek 
a opékání špekáčků. 
První květnový svátek v pondělí 1. 5. se můžete 
protáhnout na kole na akci Královstvím na kole. 
Trasa i bližší informace budou upřesněny 
a zveřejněny. Závěr této akce bude tradičně probíhat 
v Majetíně v areálu ozdravného centra. Tak snad nám 
bude na cestu svítit sluníčko.  

V sobotu 27. 5. proběhne již tradiční akce v Majetíně, a to Kácení máje. Letos na téma ŠMOULIJÁDA. Těšíme se 
na všechny malé i velké šmouly, co v Majetíně máme. Společně se pobavíme při plnění šmoulích sportovních 
disciplín. Proběhne odpoledne plné her, soutěží a tance ve šmoulím stylu. Těšíme se na vaše nápadité šmoulí kostýmy.  
Přeji vám mnoho jarních slunečních dní a těším se na setkání s vámi. 

Za školskou a kulturní komisi Marta Havránková  

Diváci cestovatelské besedy s manžely Márovými
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Malá kopaná 

Zdravím všechny příznivce malé kopané v Majetíně.  
Zimní přestávka nám rychle utekla a budeme tu mít 
první jarní kolo. Bohužel první dva zápasy odehrajeme 
na venkovních hřištích a první domácí odehrajeme až 
v neděli 9. 4. 2023. Tým přes zimní přestávku zůstal 
beze změny, ale možná se nám ještě před začátkem jarní 
sezóny podaří přivést jednu posilu, ale to uvidíte, když 
se přijdete podívat na první zápas. :) A samozřejmostí 
bude, že na každém domácím utkání nebude chybět 
otevřený bufet a pokud vše klapne, tak i makrely.  
Budeme se na vás těšit.  

 Za tým Lions Majetím Michal Bušina 

Folklórní soubor Majetínek 

V minulém vydání Zpráv z Majetína jsme vás zvali na zpívání koled u kostela. Na poslední chvíli se zpívání přesunulo 
do prostor kostela, jelikož celé vystoupení ohrožoval blížící se déšť. Zpívání koled se moc líbilo a z toho máme vždy 
radost.  
V lednu nás všechny zasáhla smutná zpráva o smrti našeho člena, milovaného kamaráda a houslisty Vojty Dostála. 
Odešel nám kamarád, který nejen nám všem rozdával radost a elán do života. Budeme vzpomínat a nikdy 
nezapomeneme. Vojto, děkujeme za vše. Celý soubor se rozhodl, že na posledním rozloučení Vojtovi zahraje               
a zazpívá a jsme moc rádi, že naše řady rozšířili i bývalí členové. Někteří se rozhodli s námi znovu začít zpívat, což 
nás velmi potěšilo, a pokud někdo z vás váhá, zda mezi nás přijít – NEVÁHEJTE.  
Soubor pořádal v sobotu 18. 2. již tradiční Vodění medvěda, kterého se letos zúčastnilo mnoho dětí a rodičů 
z dětského souboru, ale i skalní příznivci této akce. Děkujeme občanům Majetína za jejich pohostinnost. Občerstvení, 
které pro nás bylo připraveno, bylo výborné. Děti dostaly spoustu sladkostí, pokladničky se plnily příspěvky.  Štědří 
občané nás podpořili celkovou částkou 14 700 Kč.  Částka bude využita na činnost souboru a podporu lidových tradic 
v Majetíně. Moc děkujeme.  
S dětským souborem se připravujeme na přehlídku folklorních souborů v Kroměříži s pásmem „O škole“. Děti jsou 
moc šikovné. Věřím, že si tento den všichni krásně užijeme.  
Dále se oba soubory připravují na slavnost Otvírání studánek, všichni jste srdečně zváni. Přivítáme společně jaro 
a připomeneme si zvyky, které k této době patří.  
Přejeme všem krásné jarní dny plné sluníčka a dobré nálady.  

Za soubor Majetínek Zdeňka Patceltová 

Vodění medvěda
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Nové odpadové poplatky v Majetíně? Promarněná šance. 
Už od roku 2014, kdy jsem v Majetíně kandidoval poprvé, jsme s Piráty prosazovali změnu poplatku za odpady. 
Vzápětí si obec dotazníkem ověřila, že by takovou změnu většina uvítala. Prosadit ji se však nepodařilo. Nyní, když 
obec ohlásila záměr na změnu odpadového poplatku, cítil jsem jistou naději, že by naše snahy mohly být konečně 
uvedeny v život.  
Hlavní důvod pro změnu poplatku měl být fakt, aby lidé, kteří poctivě třídí všechny druhy odpadů, a mají tak méně 
směsného odpadu, platili méně, než ti, kteří netřídí a drahého směsáku mají hodně. 
Toto je zdánlivě a ryze formálně splněno, ale přesto, nebo možná právě proto, je to v těch zásadních parametrech 
velmi daleko od našich představ. Nový systém je složitý a nedává smysl. 
Jakou logiku má, že rozdíl mezi měsíčním či čtrnáctidenním svozem je u dvoučlenné domácnosti a 60l popelnice 
zhruba stovka a u 120l popelnice víc než tisícovka? U čtyřčlenné rodiny je ten rozdíl zase jen pár stovek u pětičlenné 
rodiny pak není rozdíl vůbec žádný. Další nelogičnost je v nastavení velikosti popelnice v kombinaci s četností svozu. 
Vždyť kdo by si vybral svážení jednou za měsíc 240l popelnici, když může za stejnou cenu mít vyvezenou dvakrát do 
měsíce 120l popelnici? Teoreticky se přece dá ušetřit na četnosti svozu, nebo i čase, který popeláři musejí v obci 
strávit a kolik popelnic obstarat. Bylo by logické snažit se ušetřit i na těchto nákladech. Takto vypočtená platba 
za odpad funguje však zcela obráceně – motivuje k větší četnosti svozu, a tedy dražším odpadům. 
Stejně tak motivace ke třídění je nelogická. Vždyť právě ta čtyřčlenná rodina, která poctivě třídí a naplní maximálně 
jednu 120l popelnici za měsíc, tak musí stejně platit za takové popelnice dvě. Co je tohle za signál občanovi, který se 
má snažit vyhazovat směsného komunálu co nejméně? Úplně opačný, než by měl být. 
Jako občan Majetína a člověk, který se odpadovým hospodářstvím dlouhodobě a intenzivně zabývá, musím říct, že 
s takovým nastavením poplatků nesouhlasím. Na obecním zastupitelstvu jsem k tomuto tématu i vystoupil a měl 
několik praktických připomínek k navrhované změně. Vnímám snahu systém změnit k lepšímu, ale kdybych 
v majetínském zastupitelstvu zasedal i v tomto volebním období, tak pro ten aktuální návrh bych ruku zvednout 
nemohl. Stejně jako současní pirátští zastupitelé.  
Dále jsem na zasedání zastupitelstva prezentoval i záměr projektu Odpady Olomouckého kraje. Je paradoxní, že 
v dobách, kdy ten spolek žádnou hmatatelnou aktivitu nevyvíjel, tak Majetín byl členem a platil poplatky, a nyní, když 
se projekt rozhýbal a konečně začal směřovat ke konkrétnímu řešení, tak je Majetín ze spolku pryč a zcela mimo dění 
a rozhodování. Přitom je to jediná realistická cesta, jak by obce mohly mít odpadové toky pod kontrolou a mít tak 
výrazný vliv i na celkovou cenu za odpady.  
Mé doporučení je zřejmé, Majetín by se měl zapojit do projektu, aby mohl v budoucnu využívat jeho výhod. 
A co se týče poplatku, tak bych doporučil hybridní systém, kdy fakticky rozdělíme poplatek na dvě složky – tu 
společnou část nákladů (tříděné odpady, odpadkové koše, velkoobjemový odpad apod.) za odpady a tu adresnou 
(černá popelnice za komunální odpad, případně hnědá na bio-odpad). Společná část by se standardně rozdělila rovným 
dílem mezi občany, zatímco druhou část by každý mohl ovlivnit. Byla by jasná sazba, kolik stojí vyvezení velké či 
malé popelnice a to by se celý rok zaznamenávalo, která popelnice byla kolikrát vyvezena. K tomu slouží spousta 
různých způsobů od standardního lístkového, až po elektronické čtení QR kódů. A podle toho by se pak vypočítala ta 
druhá adresná částka, která by se promítla do ceny pro toho konkrétního občana. Ideální by to bylo ihned, ale pro 
zjednodušení by se ta celková sleva mohla započíst do ceny pro následující rok.  
Společná část by byla jasná, pro všechny stejná a relativně nízká. Ale pak už by platil princip – vykoulíš popelnici 
k vyvezení, platíš – nevykoulíš popelnici, neplatíš. Tak bychom dosáhli skutečné motivace snižovat podíl směsného 
komunálního odpadu, který bude stále více zdražovat, ale poté bychom mohli snížit i četnost svozu a dosáhnout tak 
dalších úspor. 
Účastí v projektu Odpady Olomouckého kraje bychom pak společně s dalšími obcemi a městy mohli v budoucnu 
čerpat benefity z municipální dotřiďovací linky.  
Tak bychom udělali všechno pro to, abychom měli cenu za odpady co nejnižší. 
Bohužel nyní jsme vydáni napospas monopolizovanému trhu a navíc se systémem platby, který je chaotický, ke třídění 
příliš nemotivuje a k celkovým úsporám nevede. 
Je to škoda. Odpadové hospodářství bývalo něco, na co jsme mohli být pyšní. Ostatně sám jsem měl možnost z pozice 
Olomouckého kraje několikrát Majetín ocenit Keramickou popelnicí za nejlépe třídící obec. O to víc mrzí, že se nyní 
v této oblasti dělají chyby. 
Pominu fakt, že se během zimy takřka nevyváží bio-odpad a poctivě třídící rodině se tak hromadí někde v kyblících či 
papírových taškách, protože do popelnice se už nevleze. Různé odřezky, slupky, ohryzky či jiné rostlinné zbytky 
vznikají v kuchyni i v zimě. Přitom odklonění bio-odpadu ze směsného odpadu je další z věcí, která přináší úspory, 
neboť likvidace bio-odpadu na kompostárně je výrazně levnější, než likvidace směsného odpadu. Bylo by tedy 
logické, kdyby obec třídění kuchyňského bio-odpadu podporovala, namísto toho, že ho v zimním období prakticky 
znemožní nebo minimálně silně zkomplikuje. 
Pominu i mou vlastní nepříjemnou zkušenost v přihlašování k novému poplatku, které jsem provedl skrze email, 
na který mi bylo kladně odpovězeno. Avšak nyní jsem znovu vyzýván, abych jej dodal fyzicky na úřad. 
Pro pracujícího člověka krajně nepohodlné, ale především velmi zpátečnické a zaostalé. Nehledě na needitovatelný 
formát, ve kterém byl soubor k dispozici. 
Zkrátka jsem poněkud nepříjemně překvapen z přístupu a provedení této „odpadové revoluce“ a považuji ji za zcela 
promarněnou šanci. Mrzí mě to. Obzvlášť, když se snažím pozvednout úroveň odpadového hospodářství v celém kraji 
a Majetín mohl jít příkladem. 
PS: Dozvěděl jsem se o občanské petici ke stejnému tématu, takže bych na konci tohoto textu rád ocenil občanskou 
aktivitu. Ta je důležitá pro každou obec. Děkuji všem aktivním občanům, že se o toto téma rovněž zajímají. 

Martin Šmída 
Krajský radní pro oblast životního prostředí, odpadů a zemědělství 

Předseda správní rady spolku Odpady Olomouckého kraje 

Dopisy čtenářů
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Dopisy čtenářů

Vážení spoluobčané, 
reaguji tímto na dopis paní starostky naší obce, který jsme obdrželi spolu s novým sazebníkem poplatku za svoz 
komunálního odpadu v Majetíně. Po jeho přečtení jsem se touto problematikou začal zabývat a se zjištěnými fakty 
Vás tímto chci seznámit. 
Z čeho vycházím: V Majetíně již 5 let po sobě klesá počet obyvatel a aktuálně nás v Majetíně žije celkem 1182 
obyvatel a to je nejméně za 10 let. 1182 obyvatel je oficiální číslo. K tomu je potřeba připočíst ještě TY z nás, kteří 
v Majetíně žijí a nejsou oficiálně přihlášeni v obci k trvalému bydlišti. Přesto vyprodukujeme na jednoho trvale 
bydlícího občana v Majetíně podprůměrné množství směsného odpadu (rok 2022 – 162,8 kg/os./rok) a tedy téměř 
splňujeme limity směsného odpadu pro rok 2025.  
V oblasti třídění odpadu vytřídíme celkem 55,7 % odpadu (údaj za rok 2022). Cílem pro rok 2025 je 60 % vytříděného 
odpadu. 
Když výše uvedené shrneme, tak máme ve směsném odpadu z okolních obcí jedny z nejlepších statistik, na které se 
nedostal ani Velký Týnec změnou poplatku na „dle kapacity nádoby“ (170 kg/os./rok - za 2022). 
Cena odpadu, kterou v roce 2023 platíme za odpady, je na maximu tj. 1 Kč/l + navýšení na minimální platbu 720 Kč/
os./rok. Pokud se v tomto porovnáme s městem Olomouc, tak v zástavbě RD je odvoz minimálně 1x za 14 dní 
za poplatek 804 Kč/os./rok. Dále v Olomouci neplatí děti do 3 let a důchodci nad 80 let věku. V tomto jsme 
v Majetíně téměř o 100 % dražší. I Velký Týnec, který je nám paní starostkou dáván za příklad, má poplatek nižší – 
702 Kč/os./rok. 
Ze získaných materiálů vyplívá, že tým vedený paní starostkou tedy jen bezmyšlenkově kopíruje systém části 
okolních obcí a vkládá do něj jen nejvyšší ceny – tedy opticky největší bič na obyvatele obce Majetín, než je 
v poplatcích v okolních obcí. V žádném z materiálů, které jsem od paní starostky dostal, nepřináší žádnou novou 
myšlenku či variantu.  
Možnosti: Při čtení podkladů pro napsání těchto řádků mi začaly naskakovat myšlenky, se kterými Vás tímto chci 
seznámit. Pojďme se na to podívat: 
- Motivace přihlášení obyvatel Majetína k trvalému pobytu v Majetíně (současný systém) 
Snížení množství odpadu na jednoho obyvatele v obci se dá ovlivnit tím, že budeme motivovat obyvatele k přihlášení 
trvalého jejich pobytu do obce Majetín. Dokážu si v současném stavu za 1 nově přihlášeného občana v Majetíně 
představit „pětileté prázdniny“ na poplatky za svoz komunálního odpadu č.p. (domu), do kterého se přihlásil 
k trvalému bydlišti. V tomto případě se navíc objeví finanční efekt ve vyšším příjmu obce z Rozpočtového určení 
daní. Jako kompenzaci pro stávající č.p. (domy) bych si dokázal představit 4 čí 5 volných přenosných vstupenek na 
bazén (stejně provoz bazénu doplácíme z obecního rozpočtu).  
- Progresivní či degresivní nastavení poplatků za svoz komunálního odpadu (současný systém) 
Nejjednodušší ohodnocení domácností za snížení množství odpadu z domácnosti je progresivní poplatek (chcete-li 
přirážka nebo sleva) za svoz a likvidaci směsného odpadu. Pro nemovitosti, které tvoří málo komunálního odpadu, 
sváží ho v měsíční frekvenci, by měly mít nižší poplatky, než nemovitosti se čtrnáctidenním svozem. Nejedná se 
o násobek poplatku za frekvenci svozu. 
- Nový systém svozu pro rok 2023 tj. 1x za 14 dní + 1x za měsíc (současný systém) 
Lze předpokládat, že drtivá většina domácností zvolí variantu svozu komunálního odpadu 1x za měsíc. Následně se 
proto může stát, že svoz v periodě 1x za 14 dní bude s málo vytíženým svozovým autem a proto se nákladově cesta 
v této variantě svozu může prodražovat. 
- Nové výběrové řízení na svoz a likvidaci odpadu (současný systém i změna systému) 
Aktuální smlouva s Technickými službami města Olomouce byla podepsána 27. 12. 2010, běží tedy už třináctým 
rokem. Dle mého názoru mělo být již dávno vypsáno nové výběrové řízení na svoz a likvidaci komunálního odpadu… 
Myslím, že se v tuto chvíli měla dávno zvažovat případná změna systému svozu – paušál/nádoba/vážení. V této oblasti 
je potřeba spolupracovat s obcemi z celého okolí, které si nechávají odvážet a likvidovat odpad různými způsoby. 
- Změna systému svozu odpadu na systém vážení 
Tato změna systému svozu na „vážení“ je zcela průhledná a plně zásluhová. Kolik odpadu vytvořím, tolik odpadu 
zaplatím. Není co dodat. 
- Plány a trendy v odpadech 
Nyní po dotřídění se „vysokoenergetický odpad“ spaluje ve spalovně v Brně. V Přerově je spalovna také. V Olomouci 
se plánuje úprava jednoho kotle na spalování „komunálního vysokoenergetického odpadu“. V Olomouci 
ve Chválkovicích se plánuje výstavba Dotříďovací linky. Je důležité vytvořit analýzu nebo se spojovat s více městy či 
obcemi a aktivně pracovat na projektech. Například v měsíci únoru 2023 z projektu Dotříďovací linky 
ve Chválkovicích vystoupilo město Prostějov s odkazem na „tři nabídky řešení odpadového hospodářství po roce 
2030“. Zastupitelstvo obce by se mělo zajímat i o tento projekt. 
Souhrn: U výše uvedeného mi vychází jediný závěr: zastupitelstvo obce Majetín vedené a řízené paní starostkou v této 
oblasti TRVALE NEPRACUJE. Důležité je zmínit, že paní starostka nastoupila do funkce v roce 2006 a za celou dobu 
se v oblasti komunálních odpadů (mimo bio popelnice) v Majetíně nic nezměnilo. Na základě Zákona o svobodném 
přístupu k informacím jsem nedostal žádnou systémovou analýzu či možnosti řešení do budoucna. Obdržel jsem 
pouze statistiku minulosti a popis systému původem z Velkého Týnce. 
Všeobecně se ví, že až 30 % (podle konkrétní domácnosti) lze směsný odpad vytřídit – proto každý z nás k tomuto 
může přispět a začít více odpad třídit. Faktem ale je, že se do roku 2035 očekává zvýšení množství odpadů skoro 
o 10 %. Proto vize nízkého a ještě menšího množství komunálního odpadu je stejná fikce, jako že budou všechna 
osobní auta jezdící na elektropohon. 
Závěr: U mě osobně nově nastavený poplatek za svoz komunálního odpadu dle velikosti popelnice a frekvence svozu 
vůbec nic v této oblasti nezmění. Jen mi (zvláště v letních měsících) bude popelnice doma více smrdět! 

Miroslav Skopalík 
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Zamyšlení 
…REVOLUCE V NAKLÁDÁNÍM S ODPADEM… 
Likvidace a zpracování komunálního směsného odpadu je velké téma. Setkáváme se s ním jak v „poplatcích 
za popelnice“ v  Majetíně, tak v tisku prakticky každý den. V únorovém listu Olomoucký kraj jsou hned 3 články 
na téma zpracování komunálního odpadu. V tuto chvíli jsou již v provozu spalovny v Brně a v Přerově. V článku 
„SE ZPRACOVÁNÍM KOMUNÁLNÍHO ODPADU POMOHOU ROBOTI“ na str. 3, se již jako o hotové věci píše 
o spalovně v olomoucké teplárně. 
S nedostatkem a s vysokou cenou zemního plynu a dalších fosilních paliv a s evropským útlumem výroby elektřiny 
z atomu se dostáváme do situace, že se komunální odpad stává (nebo již stal) lukrativní komoditou pro výrobu tepla 
a energie. Proto se mi přichází na mysl myšlenka:  
NEPŘICHÁZÍ NÁM DOBA, KDY BUDE NA TRHU S KOMUNÁLNÍMI ODPADY POPTÁVKA, A TÍM SE 
VÝRAZNĚ ZMĚNÍ CENA TÉTO „ZAJÍMAVÉ SUROVINY“?   
A tak bych se na Vašem místě ptal, paní starostko, třeba pana Martina Šmídy (Spolek Odpady Olomouckého kraje) 
na to, jak se změnila situace, plány, zpracovatelské kapacity apod. v této oblasti po radikální změně situace na trhu 
s energiemi v roce 2022.  

Miroslav Skopalík 

Děkujeme našim spoluobčanům o projevený zájem o dění v naší obci. K výše uvedenému sděluji následující. 
Podrobné vysvětlení důvodů a způsobu nastavení nového systému poplatku popisuji v článku na str. 6–8. Je zde 
i logické zdůvodnění poplatku ve vztahu k počtu žijících osob v nemovitosti a frekvence vývozu popelnice. 
Doporučovaný systém poplatku výše – „hybridní systém, kdy fakticky rozdělíme poplatek na dvě složky“ – 
v současné době není podpořen legislativou. Je to prozatím jeden z dalších návrhů možností řešení poplatku ve fázi 
diskuzí. Není zakotven v zákoně, proto jej nemůžeme využít. 

Také nás těší, že je obec Majetín na špici v nastavení systému třídění odpadu a vyhrává soutěže. Je to především díky 
bývalému kolegovi Vojtěchu Dostálovi, který měl odpadové hospodářství v obci na starosti, dále díky regionálnímu 
manažerovi společnosti EKO-KOM, a. s. Marku Hruškovi a odpadovému poradci Radimu Plachému.  

Svoz bioodpadu probíhá v obci celoročně vyjma 3 svozů, jednoho v prosinci a dvou v lednu. Podle zkušeností 
uvědomělých občanů třídících kuchyňský odpad již několik let jim bionádoba, kterou mají k dispozici, v zimním 
období dostačuje. Navíc má většina občanů kompostér, kam také mohou odpad přes zimu vyhodit. Vzhledem k tomu, 
že v zimním období není zahradní odpad, byl by svoz poloprázdných bionádob neefektivní.  

Při odevzdání ohlašovacích formulářů k výpočtu poplatku měli občané možnost je odevzdat osobně v kanceláři OÚ, 
vhozením do poštovní schránky nebo e-mailem. Většina volila vhozením do schránky, následně osobně, kdy se přišli 
i poradit nebo přímo objednat menší nádobu. Někteří využili elektronické možnosti a formulář vyplnili buď ručně 
a naskenovali, nebo vyplnili přímo v PDF programu a zaslali e-mailem nebo i datovou schránkou. Několik desítek 
vlastníků nemovitostí jsme vyzývali k odevzdání formuláře, proto byly i barevné nálepky na popelnice objednány 
se zpožděním. 

Zaslaný formulář Martina Šmídy jsme na e-mailu dohledali, a to i s potvrzením o přijetí z naší strany. Při pozdější 
kontrole formuláře bylo zjištěno, že není vyplněn správně. Na základě obdržené výzvy bych předpokládala, že se 
vlastník ozve telefonicky nebo přepošle původní zprávu.    

Ve spolku Odpady Olomouckého kraje, z. s. byla naše obec členem jako jedna z prvních. Od r. 2011 jsme intenzivně 
sledovali vývoj projektu a v naší obci a mikroregionu Království se konala setkání s představiteli spolku s cílem 
prohloubit spolupráci. Při schvalování vstupu naší obce do spolku Odpady Olomouckého kraje na zasedání 
Zastupitelstva obce Majetín byl Martin Šmída proti. V roce 2020 obec Majetín ze spolku, stejně jako Velký Týnec, 
při vzniku akciové společnosti Servisní společnost odpady Olomouckého kraje vystoupila a nevyužila ani nabídky 
koupi akcií přímo. Martin Šmída hlasoval pro vystoupení. Stále je nad projektem několik neznámých, například 
nutnost se podílet na výstavbě nové třídící linky částkou ve výši 1 500 Kč/obyvatel během 3 let. Pro naši obec to 
představuje 1,8 mil. Kč. Každoroční členský příspěvek je 3 Kč/obyvatel, který naše obec coby člen hradila. 
Na jednáních a seminářích k danému tématu bylo sděleno, že v současné době se neví, kolik bude služba pro obce stát. 
Také není jasné, zda bude služba pro členské obce levnější než pro nečlenské. Bylo deklarováno, že odpad bude 
přijímán od všech zájemců. Před pár týdny proběhla v médiích informace, že dokonce i město Prostějov z projektu 
vystoupilo. Město Prostějov je menšinovým podílníkem svozové společnosti FCC Prostějov, která plánuje vybudovat 
dotřiďovací zařízení na směsný komunální odpad. K projektu se prozatím nepřidala ani další velká města našeho 
kraje, jako je například Jeseník. Podle mého názoru by měla být hlavním partnerem velká města celého Olomouckého 
kraje a až na základě vyjasnění pravidel by pak měl být nabídnut vstup malým obcím. 

Reakce starostky obce na dopisy čtenářů Martina Šmídy a Miroslava Skopalíka:
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Okénko zastupitelů obce Majetín

Milí čtenáři Zpráv z Majetína, 
tento rok začal v naší obci poněkud divoce, a to kvůli novému systému výpočtu poplatku za komunální odpad. Snad 
všichni zastupitelé jsou dotazováni (bohužel se zvídaví občané musí ptát přímo, protože stále nejsou zveřejňovány 
zápisy ze zasedání zastupitelstva obce a to i přesto, že v Jednacím řádu v §14, bodu 4 se píše, že zápis musí být uložen 
na obecním úřadě k nahlédnutí a zveřejněn na internetových stránkách obce), jak to s poplatkem letos vlastně je, 
mnoho občanů se chodí dotazovat za paní starostkou na obecní úřad a také byla sepsána petice, kde někteří občané 
vyjadřují s tímto novým systémem nesouhlas. My zastáváme názor, že směr je dobrý, jen cesta byla vybrána poněkud 
nešťastně a na poslední chvíli a nebyl čas vyhlášku probrat ze všech stran a více komunikovat s vámi občany. Ani 
jeden z nás pro vyhlášku nehlasoval, jednak proto, že se v době schvalování schvaloval pouze vzor vyhlášky, 
a protože si myslíme, že lze najít usměrnění stávající cesty, která bude schůdnější a bude více vyhovovat potřebám 
naší obce. Máme ve svých řadách experta na odpady a radního Olomouckého kraje, proto chceme využít jeho znalostí 
a zkušeností, které by nás mohly dovést k návrhu úprav vyhlášky tak, aby ji bylo možno upravit na míru Majetínu. 
Přejeme vám požehnané a veselé Velikonoce a krásné jarní období. 

Jarda Konečný a Pavla Studená

V roce 2025 je cílem množství skládkovaných odpadů se skládkovací slevou 160 kg/os. a počítá se do něj nejen 
směsný odpad, ale také hřbitovní a objemný. Za rok 2022 to bylo v naší obci celkem 175,7 kg. Cílem je do roku 2025 
vytřídit 60 % využitelných odpadů. I když vytříděnost v naší obci 55,7 % vypadá jako optimistické číslo, přes 60 % se 
z okolních obcí dostaly pouze Bystrovany. Ani obec Doloplazy, která má SKO 98 kg/os. nepřekročila magickou 
hranici 60 %. V prvním roce fungování nového poplatku v obci Velký Týnec došlo k poklesu téměř o 60 kg odpadu 
na osobu. V roce 2023 je předpoklad, že produkce SKO klesne na 140 kg/os.       
                                                                                            
K ceně odpadu: Měli bychom si uvědomit, že odvoz a likvidace odpadu je služba stejně jako například dodávka vody, 
elektřiny, plynu, likvidace odpadních vod. Někdo ji musí zaplatit. Dobrý hospodář by měl vědět, kolik ho služba bude 
stát a kolik na ni vybere prostředků. Díky nebývalé inflaci služeb vybrané prostředky pravděpodobně nepokryjí 
celkové náklady na odpadové hospodářství. Na konci roku vyhodnotíme nastavené parametry a určíme další postup. 
„Nyní po dotřídění se „vysokoenergetický odpad“ spaluje ve spalovně v Brně.“ – jedná se o zavádějící informaci. 
V Brně se energeticky využívá směsný odpad, který má výhřevnost nižší než hnědé uhlí 7-15 MJ/kg (palivové dřevo 
má 15 MJ/kg, hnědé uhlí 17 MJ/kg).  

Článek pana Miroslava Skopalíka s názvem „Zamyšlení“ vyznívá jako dotaz. Nikde v tisku se neuvádí, kolik nové 
technologie stojí, především čištění spalin, které tvoří až 2/3 nákladů. Pokud bude po materiálu na pálení poptávka, 
potom záleží, kolik toho materiálu bude (předpoklad je, že málo). Navíc směsný komunální odpad z černých popelnic 
se může pálit jen v Brně (ze vzdálených měst Praha, Liberec, Plzeň) všechny ostatní "spalovny" potřebují "upravený" 
odpad (například výmět z dotřiďovací linky na plast nebo papír). 

Olomoucký kraj chce v Olomouci postavit podobnou dotřiďovací linku na směsný odpad a stejný záměr má 
i VEOLIA (RECOVERA dříve SUEZ) a FCC Prostějov. Tyto linky na jednu stranu "vyrobí" správný odpad, ale stojí 
stamiliony a prodražují konečnou likvidaci odpadu. Asi je to nyní jedna z cest jak utlumit skládkování, druhou je 
předcházení vzniku odpadu a minimalizace SKO v černých popelnicích. Na vybudování dotřiďovací linky chce 
servisní společnost žádat o dotaci, využít úvěr a také příspěvek od obcí 1 500 Kč/obyvatele.  

Pro připomenutí, jaké kroky se v posledních letech v naší obci v oblasti odpadového hospodářství podnikly: 
rozšiřování sběrných míst včetně stavebních úprav a dosadby živých plotů, již v roce 2011 zavedení svozu bioodpadu 
z domácností – pořízení bionádob a předání spoluobčanům za poloviční cenu, zavedení svozu velkoobjemového 
bioodpadu dvakrát ročně, v roce 2014 pořízení kompostérů a zdarma předání spoluobčanům, pořízení popelnic 
na kovy na každé stanoviště sběrného odpadu, sběr použitých jedlých olejů a drobných elektrozařízení na stanovišti 
u garáže OÚ, zavedení sběru textilu na třech stanovištích tříděného odpadu, v roce 2021 zavedení sběru použitých 
jedlých olejů a tuků na každém stanovišti tříděného odpadu, v roce 2022 pořízení dalších bionádob a zdarma předání 
spoluobčanům. Jedná se o celkové nastavení systému tříděného odpadu, což vede k tomu, že je naše obec na špičce 
v Olomouckém kraji v soutěži O keramickou popelnici. V loňském roce byl v rámci předcházení vzniku odpadu 
zorganizován Majetínský blešák. K prevenci bývají zveřejňovány informační články a letáky. Pro další zlepšení 
systému je v plánu zavedení sběrného místa pro velkoobjemový odpad a bioodpad celoročně a využívání štěpkovače 
větví.  

Miroslava Zavadilová 
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Inzerce



 21 31. 3. 2023                        

IDSOK MobilOK

Koordinátor IDSOK připravil na základě zkušeností s využíváním mobilní aplikace MobilOK další verzi MobilOK 
new. Tento produkt cestujícím poskytuje pohodlnější nákup jízdenek pro jednotlivou jízdu i pro pravidelné cestování. 
Nabízí možnost vyhledání spojení s jeho zobrazením na mapě, vyhledání odjezdů spojů z vybrané zastávky a další 
funkce, které cestující určitě uvítají. Aplikace je připravována tak, aby si ji první zájemci mohli nainstalovat               
už koncem ledna 2023. 
MobilOK new není jenom nová verze stávající aplikace MobilOK. Je to úplně nový produkt, který zahrnuje všechny 
funkce od vyhledání spojení, přes nákup jízdenky až po vrácení nevyužité časové jízdenky. Cestující je provázen 
aplikací tak, aby v ní vše vyřídil a nemusel navštěvovat webové stránky nebo jiné aplikace. Zároveň s přihlášením     
do aplikace je cestujícímu vytvořen účet v e-shopu a může nakupovat i spravovat svoje jízdenky i přes e-shop    
(https://eshop.idsok.cz/). 
Kromě nákupu všech typů časových jízdních dokladů je nyní možné si v aplikaci zakoupit i jednotlivé jízdné. Mezi 
další novinky patří také možnost vyhledání spojení včetně okamžitého nákupu patřičného jízdního dokladu. Aplikace 
se snaží být co nejvíce osobní, cestující může využít variantu se zaznačením své oblíbené zastávky nebo vybrat jako 
výchozí zastávku tu, kterou udává aktuální GPS poloha uživatele.  
I v této aplikaci, podobně jako v e-shopu IDSOK, mohou cestující vrátit elektronickou časovou jízdenku kdykoli     
před začátkem platnosti nebo v jejím průběhu. Nově bude možné vrácení provést přímo z mobilní aplikace.               
Se spuštěním MobilOK new bude také nově storno poplatek u časových jízdních dokladů zastropován na částku 
200 Kč. 
Uživatel jistě ocení funkci nastavení upozornění na konec platnosti jízdenky nebo také různé alternativy úhrady 
jízdního dokladu, např. bankovní kartou, prostřednictvím Apple Pay nebo Google Pay. 
Podobně jako v CestujOK (https://cestujok.cz/idspublic/), má uživatel mobilní aplikace možnost zobrazit aktuální 
informace o spoji, zjistit výši zpoždění nebo jeho aktuální polohu.  
Vyzkoušejte a pomozte nám s případným vylepšením nové mobilní aplikace MobilOK new, která pro Vás bude 
dostupná prostřednictvím Google Play nebo App Store. Více informací naleznete na našich webových stránkách. 
(https://www.idsok.cz/mobilok-new/)  

https://eshop.idsok.cz/)
https://cestujok.cz/idspublic/)
https://www.idsok.cz/mobilok-new/)
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Inzerce

Akce v obci Majetín                                         

a mikroregionech      

15. 4. Odpoledne pro koně a děti 

29. 4. Stavění máje a pálení čarodějnic 

1. 5. Královstvím na kole 

6. 5. Traktor cup 

7. 5. Pietní vzpomínka na hrdiny    

padlé v I. a II. sv. válce 

27. 5. Kácení máje 

3. 6. Zábavné odpoledne pro děti               

 a rodiče na fotbalovém hřišti 

6. 6. Atletická olympiáda 

21. 6. Plavecká olympiáda 

24. 6. Pohárová soutěž SDH Majetín

Foto příloha

Hasiči - dárci krveVánoční koncert Dub nad Moravou

Prvňáčci - Veselé zoubkyŠkola - výlet Laser aréna

Pozvánky
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Foto příloha

Brigáda Společně za krásnější Majetín

Den účesů ve škole

Dětský karnevalDětský karneval

Akce "Chodíme pro mozek a pro radost" Vodění medvěda

Školní ples

Beseda s hokejisty ve škole
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Kašna 
Majetínská kašna byla slavnostně uvedena do provozu 5. července 2001. Gejzír tryskající z hlavy sloupu ................... 
a připomíná i pramen vody vyvěrající pod poutní kapličkou Olší. Záchytná mísa na hlavě sloupu představuje 
zásobárnu energie, síly a lidského potencionálu. Dva spádové odtoky připomínají patrony obce, sv. Cyrila                  
a Metoděje, recyklace vody zase koloběh života a střídání generací. Kašna má vnější průměr 3,2 m, hloubku 0,5m, 
výška kamenného sloupu je 1,8 m a výška gejzíru 0,4 až 0,5 m. Na celkové náklady na pořízení kašny přispěla          
i sbírka v obci. Realizaci dle vítězného návrhu provedla firma Sochaři, v. o. s. Olomouc.  
Stala se ozdobou majetínské návsi.
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